

الاسم: د. محمد حمدنا الله عبد الحافظ عبد الجليل القسم: الإدارة العامة - العلوم الإدارية

هاتف المكتب: 8945

البريد الإلكتروني الرسمي: mhabdelgalil@nu.edu.sa الموقع الإلكتروني (إن وجد):

نبذة تعريفية:

حياكم الله في الصفحة الشخصية للتعريف بعضو هيئة التدريس، آلية التواصل، السيرة الذاتية، الأبحاث العلمية، المقررات الدراسية، والساعات البحثية والمكتبية. وأرحب بتواصلكم عبر البريد الرسمي وتحويلة المكتب أدناه. المكتب 324 عمر - الدور الثاني.

المؤهلات:

- 1. الدكتوراه في الإدارة العامة، كلية الدراسات العليا، جامعة النيلين، فبراير، 2010.
 - ماجستير العلوم السياسية، كلية الدراسات العليا، جامعة الخرطوم، 1998.
- 3. بكالوريوس العلوم السياسية (مرتبة الشرف الثانية، القسم الأول)، كلية الاقتصاد والعلوم الاجتماعية، جامعة الخرطوم، 1994.

الاهتمامات البحثية:

السياسة العامة – إدارة التنمية - التعليم والتنمية

النشر العلمي:

- التعليم والتنمية في السودان 1970-1990، رسالة لنيل درجة الماجستير في العلوم السياسية، كلية الدراسات العليا، جامعة الخرطوم، أغسطس 1998.
- تأثير العولمة على تخصص المحاسبة في الجامعات السودانية (1993-2008)، رسالة لنيل درجة الدكتوراه في الإدارة العامة، كلية الدراسات العليا، جامعة النيلين، يناير 2010.
 - "النظام الفدرالي بين النظرية والتطبيق في السودان"، ورقة مقدمة إلى مجلة الراصد، الخرطوم، أبريل 2011.
 - "آليات واستراتيجيات مكافحة الفساد في السودان رؤية مستقبلية"، ورقة نقاش معدة لملتقي الحوار القومي حول القضايا الاستراتيجية، الخرطوم، مايو 2011.

الأنشطة الأخرى:

رئيس لجنة التخطيط الاستراتيجي، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

مشرف وحدة التطوير والجودة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران 1442هـ.

عضو فريق عمل مشروع تصميم هياكل تنظيمية مطورة لوحدات الجامعة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

عضو لجنة إدارة مشاريع الخطة الاستراتيجية للجامعة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

مقرر فريق إعداد خطة برنامج الماجستير في الموارد البشرية، قسم الإدارة العامة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

رئيس فريق المعيار الرابع البرامجي (التعلم والتعليم)، برنامج الإدارة العامة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

عضو فريق مراجعة توصيف البرنامج، برنامج الإدارة العامة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

عضو لجنة ترقيات أعضاء هيئة التدريس، قسم الإدارة العامة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

رئيس لجنة إعداد الدليل التنظيمي، وكالة الكلية للتطوير والجودة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

عضو وحدة التصحيح الإلكتروني، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

مسئول تنفيذي بوحدة التطوير والجودة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران 1442هـ.

رئيس لجنة الاعتماد الأكاديمي، وحدة التطوير والجودة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

عضو لجنة الأعذار بالكلية، كلية العلوم الإدارية جامعة نجران.

عضو لجنة إعادة هيكلة الكلية، كلية العلوم الإدارية جامعة نجران.

مسئول مراجعة داخلية لمعايير الجودة، قسم الإدارة العامة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

عضو لجنة إعداد خطة ماجستير الموارد البشرية، قسم الإدارة العامة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

عضو اللجنة المنظمة للقاء العلمي الرابع، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران، 1440/7/20هـ.

عضو لجنة إعداد خطة بكالوريوس الموارد البشرية، قسم الإدارة العامة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

مشرف وحدة الإرشاد الأكاديمي، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران 1442هـ.

مشرف وحدة التدريب التعاوني، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران 1442هـ.

رئيس فريق عمل إعداد آلية التدريب التعاوني، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

عضو فريق عمل لجنة مراجعة ملاحظات المقيم الخارجي حول الاعتماد البرامجي لبرنامجي إدارة الأعمال والمحاسبة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران 1443هـ. رئيس لجنة التدريب التعاوني، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران 1442هـ.

رئيس لجنة التدريب التعاوني، قسم الإدارة العامة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

رئيس لجنة الخطط والمناهج، قسم الإدارة العامة، كلية العلوم الإدارية، جامعة نجران.

Name: Mohammed Hamednalla Abdel-Hafiz Abdel-Galil Department: Department of Public Administration, Faculty of Administrative Sciences

Tel: 8945

E-mail: mhabdelgalil@nu.edu.sa

Web Site (Optional):



Professional Summary:

Qualifications:

- 1. Ph. D. in Public Administration, Faculty of Graduate Studies, Al-Neelain University, April 2010.
- 2. Master of Political Science, Faculty of Graduate Studies, University of Khartoum, 1998.
- 3. B. Sc. in Political Science (Second Class Honors, Division One), Faculty of Economic and Social Studies, University of Khartoum, 1994.

Research Interests:

Public Policy - Development Administration- Education and Development

Publications:

- 1. "Threats to national identity and problems of unity and development", a translation for a paper by Omer Muhajer (from Arabic), Al-Rasid Research Centre, April 2011.
- 2. "Education and Development in the Sudan 1970-1990", M. Sc. Thesis, Political Science, Faculty of Graduate Studies, University of Khartoum, August 1998.
- 3. "The Impact of Globalization on the Field of Accounting in Sudanese Universities (1993-2008)", Ph. D. Thesis, Public Administration, Faculty of Graduate Studies, Al- Neelain University, January 2010.
- 4. "The Observation of the Referendum for the self-determination of the people of the Southern Sudan", a paper submitted to the Third Conference of the Sudanese Association of Political Science, 22-23 August 2010, Sharga Hall, Khartoum, Sudan.
- 5. "Political Formations and Their Impact on Unity and Belonging", a paper prepared for the Knowledge Enlightenment Center, Khartoum, April 2010.
- 6. "Federal System between Theory and Practice in the Sudan", a paper prepared for Al-Rashed Centre Magazine (published), Khartoum, April 2011.
- 7. "Mechanisms and Strategies for Combating Corruption in the Sudan: A Futuristic Vision", Discussion Paper prepared for the National Dialogue Forum on Strategic Issues, Khartoum, May 2011.

Other Activities:

- 1. Chairperson of the Strategic Planning Committee, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 2. Supervisor of the Development and Quality Unit, College of Administrative Sciences, Najran University 1442 AH.
- Team Member, project for designing developed organizational structures for university units, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 4. Team Member, University Strategic Plan Project Management Committee, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 5. Rapporteur of the team preparing a master's program plan in human resources, Department of Public Administration, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 6. Head of the Fourth Program Criterion Team (Learning and Teaching), Public Administration Program, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 7. Member of the Program Description Review Team, Public Administration Program, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 8. Member of the Faculty Promotion Committee, Department of Public Administration, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 9. Chairperson of the Organizational Guide Preparation Committee, Vice Deanship for Development and Quality, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 10. Member of the Electronic Correction Unit, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 11. Executive Officer, Development and Quality Unit, College of Administrative Sciences, Najran University 1442 AH.
- 12. Chairperson of the Academic Accreditation Committee, Development and Quality Unit, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 13. Member of the College Excuses Committee, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 14. Member of the College Restructuring Committee, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 15. Internal Audit Officer for Quality Standards, Department of Public Administration, College of Administrative Sciences, Najran University.
- 16. Member of the Committee for Preparing the Human Resources Master's Plan, Department of Public Administration, College of Administrative Sciences, Najran University.